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Kulturnämnden PROTOKOLL Nr 10/2018 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 18 december. Kl 15:35-15:50 
   

 Plats Stora kollegiesalen, Stockholms stadshus 
   

 Justerat 2018-12-19 

  

 

 

Rasmus Jonlund                                         Emilia Bjuggren   

  

Närvarande     

Beslutande ledamöter     
 

 Rasmus Jonlund (L) Ordförande 

Emilia Bjuggren (S) Vice ordförande 

Sophia Granswed Baat (M)   

Johan Nilsson (M) §§ 1-3, 5-13 

Kristina Lutz (M) 

Hanna Gerdes (L) 

Micke Seid (MP) 

Marja Sandin-Wester (MP) §§ 1-3, 5-13 

Eleonore Eriksson (S)        

Ann Mari Engel (V) §§ 1-3, 5-13 

 Tjänstgörande ersättare 
Inga Näslund  (S) för Salar Rashid (S) 

Hanna Werner (M) för Johan Nilsson (M) § 4 

Emma Lindqvist (S) för Marja Sandin-Wester 
(MP) § 4 

Heinz Spira (V) för Ann Mari Engel (V) § 
4 

 Ersättare 

Hanna Werner (M) 

Anne-Lie Elfvén (L) 

Pelle Thörnberg (C) 

Ulf Lönnberg (KD) 

Emma Lindqvist (S)        

Heinz Spira (V)        

Sofia Lundin (Fi) 
 

 
Adjungerad: 

Jonas Naddebo (C), kultur- och stadsmiljöborgarråd 

Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Lennart Ploom, stadsarkivarie, Johan Bergkvist 

Kulturförvaltningen: Robert Olsson, förvaltningschef, Ann-Charlotte 

Backlund, Daniel Forsman, Patrik Liljegren, Per-Olof Törnqvist, Lena 

Nilsson, Roger Ticoalu, Jelena Veljkovic, personalrepresentanterna 

Magnus Sundin (Kommunal) och Mats Gustafsson (Lärarförbundet), 

nämndsekreterare Kajsa Rydergård samt borgarrådssekreterarna Jura 

Miniotaité och Paul Abrigo 
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§ 1 
Justering av dagens protokoll 

Beslut 

Kulturnämnden utser vice ordförande Emilia Bjuggren (S) att 

tillsammans med ordföranden Rasmus Jonlund (L) justera dagens 

protokoll. 
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§ 2 
Anmälan av justerat protokoll 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 

9/2018 från nämndens sammanträde den 2018-11-13, som 

justerats den 26 november. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  
Dnr 1.1/36/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar att lägga anmälan till handlingarna. 

 

Anmälan görs av: 

a) Till kulturnämnden inkomna handlingar 2018-11-02 – 

2018-12-07 

b) Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor 2018-12-11 

c) Protokoll arkivutskottet 2018-12-12 

d) Protokoll Stockholms konstråd 2018-10-25 

e) Kulturdirektörens beslut enligt delegation 

f) Stadsarkivariens beslut enligt delegation 

g) Kulturförvaltningens månadsrapport november 

h) Stadsarkivets månadsrapport november 

i) Förvaltningsgruppens protokoll 2018-12-03 

j) Anmälan av stadsarkivariens beslut om vidaredelegation, 

dnr 1.3-13681/2018 

k) Anmälan av kulturförvaltningens nedskrivning av 

utestående kundfordringar med förfallodag t.o.m. 2017-

12-31 

l) Anmälan av Stadsarkivets nedskrivning av utestående 

kundfordringar med förfallodag t.o.m. 2017-12-31 

m) Anmälan av svar på medborgarförslag från Skärholmens 

stadsdelsnämnd angående muralmålning i Sätra, dnr 

1.1/3956/2018 

n) Information om uppsägning av avtal för bibliotekstjänster 

inom S:t Görans sjukhusområde 2016-01-01 tom 2018-

12-31, dnr 3.4/1125/2016 

o) Anmälan av genomförd upphandling av avtal för 

konstprojektledare, dnr 2.6/4243/2017 

p) Yttrande från Lärarförbundet om Uppsägning av 

hyresavtal för Kulturskolan Hässelby gård, Hässelby torg 

7, dnr 2.2/4172/2018 
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§ 4 
Stöd till det fria kulturlivet. Förslag från 350 tkr  
Dnr 6.1/3232/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1) Att godkänna kulturförvaltningens förslag om kultur- och 

utvecklingsstöd. 

2) Att förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-07. 

 

Sammanfattning 

Tjänsteutlåtandet redovisar förvaltningens underlag till beslut om 

stöd till det fria kulturlivet. Förvaltningen föreslår nämnden att 

fatta beslut om stöd med total summa om 64 643 695 kr. Av 

kulturstödets budgetmedel för 2019 har nämnden vid tidigare 

möten fattat beslut om 29 375 000 kr: 

  

1. Aktörer som tidigare beviljats flerårigt stöd, summa 

22 375 000 kr, 

2. Aktörer som beviljats stöd för 2019 av nämnden den 12 

juni 2018 om 7 000 000 kr. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Jäv 

Johan Nilsson (M), Marja Sandin-Wester (MP) och Ann Mari 

Engel (V) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit närvarande 

vid handläggningen av detta ärende. 

 

Deltar inte i beslutet 

Heinz Spira (V) anmäler att han inte deltar i beslutet. 

 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia Granswed 

m.fl. (M) och Micke Seid m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) föreslår att 

kulturnämnden beslutar att delvis bifalla förvaltningens 

förslag och att därutöver anföra: 

 

Det är djupt beklagligt att högermajoritetens beslutat sig för 

att försämrar förutsättningarna för Stockholms kulturliv. 
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Att den totala ramen för kulturområdet minskar är 

exceptionellt anmärkningsvärt och unikt, något som inte 

hänt de senaste 10 åren och sannolikt längre än så. 

Resultatet av detta kommer vi nu tvingas se på område efter 

område.  

 

Att besparingarna skulle märkas även i stödet till det fria 

kulturlivet är dock förvånande. Under den förra 

mandatperioden, och även under de två tidigare 

mandatperioderna med borgligt styre, så fanns en tydlig 

praxis att inte låta den samlade summan till det fria 

kulturlivet påverkas av generella effektiviseringar. Nu 

verkar emellertid denna hållning vara bruten. Stödsystemets 

konstruktion som möjliggör flera sökomgångar har många 

fördelar men försvårar samtidigt överblicken, vad som dock 

är tydligt är att den kända totala stödsumman (det aktuella 

förslaget till beslutat plus tidigare beslut av nämnd och på 

delegation) minskat inför 2019 jämfört med motsvarande 

situation föregående år.  

 

Med tanke på de kraftiga besparingskrav som 

högermajoritetens budget innebär för kulturnämndens är 

situationen inte förvånande men likväl djupt problematisk 

och vi misstänker att budgetneddragningarna kommer 

märkas än tydligare under året som kommer.  

 

Vi noterar och beklagar också att ärendet utskickat till 

nämnden numera enbart redovisar ”Bifall fattade på 

delegation” istället för som tidigare år ”Beslut fattade på 

delegation”. En förändring som försvårar nämndens och 

allmänhetens förståelse för de fullständiga konsekvenserna. 

Till följd att detta synliggör exempelvis inte det faktum att 

verksamheter som tidigare mottagit omfattande stöd nu fått 

avslag på hela ansökningar; exempelvis Bio Capitols 

programverksamhet, Fria Teaterns Kulturhusverksamhet i 

Högdalen och Latinamerikansk folkteater. Avslag som 

sannolikt kommer ha förödande effekter för många 

verksamheter. Då 100% av det tidigare stödet tas bort på en 

gång omöjliggörs i de flesta fall såväl möjligheten till 

konstruktiva reformer som en ansvarsfull avveckling. 

Hastig okontrollerad nedläggning av verksamheter kommer 

vidare innebära att Stockholm riskerar mista oersättliga 

kulturlokaler.    

 

Bland de med stöd över 350 000 kr ser vi att antalet 

stödmottagare totalt minskar jämfört föregående år och 

enbart en aktör får ökat stöd (Stiftelsen Dansens hus), detta 

kan jämföras med 2016 då hela 68 % tilldelades ett ökat 
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stöd jämfört med 2015. Under mandatperioden fick 

samtidigt fler stöd totalt och fler fick fleråriga stöd vilket 

möjliggör ökad långsiktighet och frihet. I det aktuella 

förslaget föreslås ingen ny aktör få flerårigt stöd vilket inte 

kan tolkas på annat sätt än att förvaltningen funnit sig 

tvungna förbereda sig inför fortsatta besparingar. 

Överhuvudtaget finns inga nya aktörer som får för fösta 

gången får ett stöd på över 350 000 kr vilket vi ser på med 

stor oro- vad säger detta om kulturlivet möjligheter att 

utvecklas och förnyas? Desto fler får emellertid sänkt stöd, 

bland annat Föreningen Fahrang, Teaterföreningen Barbara 

och filmfestivalen Cinem Africa. 

 

Vi har under den senaste mandatperioden kunna följa hur 

stockholmarnas tillgång till kultur och eget kulturskapande 

ökat men inget i dagens beslut tyder på att denna utveckling 

kommer kunna fortleva. Den borgliga budgeten 

nedprioritering av kulturområdet i allmänhet stoppar en 

fortsatt progressiv kulturpolitik och omöjliggör för oss att 

med denna som utgångspunkt fullt ställa oss bakom 

förslaget till beslut.  

 

I det aktuella ärendet synliggörs en tydlig skillnad mellan 

opposition och nuvarande högermajoritet, vårt fokus är att 

stadens kulturliv ska nå fler med en angelägen verksamhet 

av högsta kvalité. Ska verksamheterna kunna utvecklas, 

växa och nå ny publik utan risk för arbetsmiljö och 

minskad konstnärlig kvalité måste det offentliga stödet vara 

fortsatt starkt och långsiktigt. Jakt på minskade kostnader 

och ökade intäkter riskerar att fokus tvingas flyttas till mer 

verksamhet till de som redan nås framför det krävande 

arbetet att nå ut till nya målgrupper. Verksamheterna 

riskerar samtidigt försämrad arbetsmiljö sant minskat mod 

och möjlighet till konstnärlig utveckling. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Rasmus Jonlund (L) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande 

Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia Granswed m.fl. (M) och Micke 

Seid m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Heinz Spira (V) enligt följande: 
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Det är djupt beklagligt att högermajoritetens beslutat sig för 

att försämrar förutsättningarna för Stockholms kulturliv. 

Att den totala ramen för kulturområdet minskar är 

exceptionellt anmärkningsvärt och unikt, något som inte 

hänt de senaste 10 åren och sannolikt längre än så. 

Resultatet av detta kommer vi nu tvingas se på område efter 

område.  

 

Att besparingarna skulle märkas även i stödet till det fria 

kulturlivet är dock förvånande. Under den förra 

mandatperioden, och även under de två tidigare 

mandatperioderna med borgligt styre, så fanns en tydlig 

praxis att inte låta den samlade summan till det fria 

kulturlivet påverkas av generella effektiviseringar. Nu 

verkar emellertid denna hållning vara bruten. Stödsystemets 

konstruktion som möjliggör flera sökomgångar har många 

fördelar men försvårar samtidigt överblicken, vad som dock 

är tydligt är att den kända totala stödsumman (det aktuella 

förslaget till beslutat plus tidigare beslut av nämnd och på 

delegation) minskat inför 2019 jämfört med motsvarande 

situation föregående år.  

 

Med tanke på de kraftiga besparingskrav som 

högermajoritetens budget innebär för kulturnämndens är 

situationen inte förvånande men likväl djupt problematisk 

och vi misstänker att budgetneddragningarna kommer 

märkas än tydligare under året som kommer.  

 

Vi noterar och beklagar också att ärendet utskickat till 

nämnden numera enbart redovisar ”Bifall fattade på 

delegation” istället för som tidigare år ”Beslut fattade på 

delegation”. En förändring som försvårar nämndens och 

allmänhetens förståelse för de fullständiga konsekvenserna. 

Till följd att detta synliggör exempelvis inte det faktum att 

verksamheter som tidigare mottagit omfattande stöd nu fått 

avslag på hela ansökningar; exempelvis Bio Capitols 

programverksamhet, Fria Teaterns Kulturhusverksamhet i 

Högdalen och Latinamerikansk folkteater. Avslag som 

sannolikt kommer ha förödande effekter för många 

verksamheter. Då 100% av det tidigare stödet tas bort på en 

gång omöjliggörs i de flesta fall såväl möjligheten till 

konstruktiva reformer som en ansvarsfull avveckling. 

Hastig okontrollerad nedläggning av verksamheter kommer 

vidare innebära att Stockholm riskerar mista oersättliga 

kulturlokaler.    

 

Bland de med stöd över 350 000 kr ser vi att antalet 

stödmottagare totalt minskar jämfört föregående år och 
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enbart en aktör får ökat stöd (Stiftelsen Dansens hus), detta 

kan jämföras med 2016 då hela 68 % tilldelades ett ökat 

stöd jämfört med 2015. Under mandatperioden fick 

samtidigt fler stöd totalt och fler fick fleråriga stöd vilket 

möjliggör ökad långsiktighet och frihet. I det aktuella 

förslaget föreslås ingen ny aktör få flerårigt stöd vilket inte 

kan tolkas på annat sätt än att förvaltningen funnit sig 

tvungna förbereda sig inför fortsatta besparingar. 

Överhuvudtaget finns inga nya aktörer som får för fösta 

gången får ett stöd på över 350 000 kr vilket vi ser på med 

stor oro- vad säger detta om kulturlivet möjligheter att 

utvecklas och förnyas? Desto fler får emellertid sänkt stöd, 

bland annat Föreningen Fahrang, Teaterföreningen Barbara 

och filmfestivalen Cinem Africa. 

 

Vi har under den senaste mandatperioden kunna följa hur 

stockholmarnas tillgång till kultur och eget kulturskapande 

ökat men inget i dagens beslut tyder på att denna utveckling 

kommer kunna fortleva. Den borgliga budgeten 

nedprioritering av kulturområdet i allmänhet stoppar en 

fortsatt progressiv kulturpolitik och omöjliggör för oss att 

med denna som utgångspunkt fullt ställa oss bakom 

förslaget till beslut.  

 

I det aktuella ärendet synliggörs en tydlig skillnad mellan 

opposition och nuvarande högermajoritet, vårt fokus är att 

stadens kulturliv ska nå fler med en angelägen verksamhet 

av högsta kvalité. Ska verksamheterna kunna utvecklas, 

växa och nå ny publik utan risk för arbetsmiljö och 

minskad konstnärlig kvalité måste det offentliga stödet vara 

fortsatt starkt och långsiktigt. Jakt på minskade kostnader 

och ökade intäkter riskerar att fokus tvingas flyttas till mer 

verksamhet till de som redan nås framför det krävande 

arbetet att nå ut till nya målgrupper. Verksamheterna 

riskerar samtidigt försämrad arbetsmiljö sant minskat mod 

och möjlighet till konstnärlig utveckling. 

 
 
 
Ersättaryttrande 

Sofia Lundin (Fi) instämmer i förslag till beslut från vice 

ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S). 
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§ 5 
Stöd till lokalförvaltande organisationer 2019 
Dnr 6.1/3123/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1) Kulturnämnden beslutar om stöd till lokalförvaltande 

organisationer för 2019 enligt följande:  

1. 25 077 000 kronor som grundstöd.1  

2. 2 586 000 kronor som kompensationsstöd för nolltaxa.  

3. 2 030 000 kronor som medel för senare fördelning.  

4. 250 000 kr till bokningsadministration.  

Totalt: 29 943 000 kr.  

2) Ärendet förklaras omedelbart justerat.  

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-07. 

 

Sammanfattning 

I tjänsteutlåtandet redovisar kulturförvaltningen sitt förslag till 

stöd till lokalförvaltande organisationer 2019 samt de kriterier 

och överväganden som förvaltningen bygger förslaget på. 

Förvaltningen föreslår nämnden att fatta beslut om stöd till 

området samlingslokaler och hemgårdar till en summa om 29 943 

000 kr för år 2019. Av budgetmedel för 2019 har nämnden vid 

tidigare möten fattat beslut om kr 3 600 000 kr för fleråriga stöd. 

Området kommer därmed enligt förslag beviljas ett stöd om totalt 

33 543 000 kr för 2019. I bilaga 2 ges en fördjupad information 

om de enskilda stödmottagarna samt motiveringar till 

förvaltningens ställningstaganden. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia Granswed 

m.fl. (M) och Micke Seid m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Ann Mari 

Engel (V) föreslår att delvis bifalla förvaltningens förslag 

och att därutöver anföra följande: 

 

Det är djupt beklagligt att högermajoritetens beslutat sig för 

att försämrar förutsättningarna för Stockholms kulturliv. 

Att den totala ramen för kulturområdet minskar är 

exceptionellt anmärkningsvärt och unikt, något som inte 

hänt de senaste 10 åren och sannolikt längre än så. 
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Resultatet av detta kommer vi nu tvingas se på område efter 

område och avseende samlingslokaler är det mer än tydligt.  

 

Förvaltningens förslag till beslut innebär hela 10% minskat 

stöd till samlingslokaler 2019 jämfört med 2018. En utifrån 

högermajoritetens budget nödvändigt men fullständigt 

förödande omsvängning. Detta samtidigt som vi kan se hur 

behoven av samlingslokaler ökar. Antalet 

deltagare/besökare har enligt kulturförvaltningen ökat med 

3 procent mellan 2017 och 2018 men ändå väljer alltså 

högermajoriteten att åter begränsa samlingslokalernas 

möjlighet att verka och utvecklas. 

 

Under föregående majoritetsperiod fick, för första gången 

på mycket länge, en rad nya samlingslokaler stöd från 

staden. Detta är det nu slut på och i ärendet står att läsa 

”Förvaltningens bedömning är att det inte finns utrymme 

att prioritera stöd till någon ny aktör inom 

samlingslokalstödet 2019.” 2014-2018 tillkom Föreningen 

Folkkulturcentrum i Hjorthagens kulturhus, Folkets Husby 

(tidigare Husby Träff), föreningen Folk i Skärholmen, Park 

Älvsjö och Sköndalsgården och i en stad som växer måste 

det fortsätta ges förutsättningar även för samlingslokaler att 

bli fler.  

 

Möjligheten att ta emot nödvändiga investeringsstöd eller 

att söka medfinansiering till Boverkets stöd tas också bort. 

Det senare vilket varit en grundförutsättning för de 

omfattande medel från Boverket som flera samlingslokaler 

mottagit de senaste åren. Det blir inte heller några nya 

fleråriga stöd trots vetskapen om hur viktiga dessa är för 

verksamheternas möjlighet till långsiktig planering.  

 

Omsvängningen i synen på samlingslokaler blir enormt 

tydlig i förutsättningarna för enskilda verksamheter. 

Förslaget för 2019 innebär att ingen verksamhet får höjt 

grundstöd oavsett behov eller hur väl de utvecklas. En ny 

sökande får avslag och hela fem verksamheter får sänkt 

stöd, dessa är Alviks kulturhusförening, Farsta 

Föreningsråd, Kista Träffs föreningsråd, 

Medborgarhusföreningen Trappan i Vällingby och Spånga 

Medborgarhusförening.  

 

Mest dramatisk skillnad till följd av denna beslutsomgång 

blir det för ABF Tensta Träff som kommer lägga ner hela 

sin verksamhet. ABF har tydligt signalerat att de ser 

långsiktigt på verksamheten i Tensta och aktivt vill bidra i 

skapandet av Campus Tensta träff. Nu har ABF emellertid 
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funnit sig tvingade att avsluta sitt hyreskontrakt och dra 

tillbaka hela sin ansökan efter att de tagit del av den nya 

majoritetens ambitioner. Etableringen av ABF i Tensta 

Träff har även tidigare innehållit diverse komplikationer 

men samtidigt varit av avgörande strategisk betydelse i 

bygget av ett nytt starkt Campus Tensta, en utveckling som 

förutsätter en långsiktighet och investeringsvilja som 

uppenbart saknas inom stadens nuvarande styrande 

majoritet.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Rasmus Jonlund (L) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordförande 

Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia Granswed m.fl. (M) och Micke 

Seid m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Ann Mari Engel 

(V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Ersättaryttrande 

Sofia Lundin (Fi) instämmer i förslag till beslut från vice 

ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Ann Mari Engel (V). 
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§ 6 
Uppsägning av hyresavtal för Kulturskolan Unga 
Berättar, Ragvaldsgatan 14  
Dnr 2.2/3872/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1) Kulturnämnden uppdrar åt kulturförvaltningen att säga 

upp gällande hyresavtal avseende förhyrd lokal på 

Ragvaldsgatan 14, Södermalm. 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-07. 

 

Sammanfattning 

Kulturförvaltningen hyr sedan 2014 en lokal om 93 m² av 

fastighetskontoret för Kulturskolan Unga Berättar på 

Ragvaldsgatan 14, till en kostnad av ca 250 tkr per år. I dialog 

mellan Kulturskolan och stadsmuseiavdelningen har det 

framkommit att Unga Berättar har möjlighet att bedriva sin 

verksamhet i Stadsmuseets renoverade lokaler vid Slussen. 

Förslaget innebär på sikt en årlig besparing av ca 260 tkr per år, 

och samutnyttjandet är i linje med kulturförvaltningens strävan 

mot ett effektivare lokalutnyttjande. Samtidigt ger lokaliseringen 

av Unga Berättar till Stadsmuseets lokaler ökade möjligheter att 

nyttja en historisk dimension i berättandet. Kulturförvaltningen 

föreslår därför att kulturnämnden beslutar att säga upp 

hyresavtalet för Unga Berättars lokal på Ragvaldsgatan 14. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) finner att nämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordförande Emilia Bjuggren 

m.fl. (S) och Ann Mari Engel (V) enligt följande: 

 

Kulturnämnden ska ha ett väl fungerande och effektivt 

lokalbestånd i syfte att på bästa sätt nå fler med nämndens 

verksamheter. Den aktuella förändringen skulle kunna vara 

en möjlighet till detta. Vad vi nu ser är emellertid en 

situation när nämndens tvingas säga upp lokaler INTE i 
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syfte att nå fler och för att utveckla verksamheten utan 

istället i första hand som en budgetregulator för att hantera 

de historiskt omfattande besparingar som nämnden nu 

ställts inför. Vi väljer att lita på löftet att den aktuella 

förändringen inte kommer försämra stadens ungas tillgång 

till kulturskola men kommer nogsamt följa utvecklingen.  

 
Ersättaryttrande 

Sofia Lundin (Fi) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Ann Mari Engel (V). 
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§ 7 
Uppsägning av hyresavtal för Kulturskolan 
Hässelby gård, Hässelby torg 7 
Dnr 2.2/4172/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1) Kulturnämnden uppdrar åt kulturförvaltningen att säga 

upp gällande hyresavtal avseende förhyrd lokal på 

Hässelby torg 7 

2) Paragrafen justeras omedelbart 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-07. 

 

Sammanfattning 

Kulturförvaltningen hyr sedan år 2000 en lokal om 400 m² av 

FastPartner AB för Kulturskolan på Hässelby torg 7, till en 

kostnad av ca 400 tkr per år. Om hyresavtalet sägs upp innan 

årsskiftet kan utflytt ske 2019-09-30. 

 

Kulturskolan har under flera års tid haft problem med tryggheten 

för elever i lokalerna i Hässelby gård. Lokalen är belägen ovanpå 

en fritidsgård där det periodvis har varit ordningsproblem. 

Synpunkter från föräldrar från området visar att de hellre bokar 

plats i Kulturskolan på dans och teater i Vällingby än i lokalen 

för dans och teater i Hässelby gård, vilket också har avspeglat sig 

i ökade svårigheter att fylla platserna i verksamheten. Även den 

lokal som Kulturskolan delar med Hässelby gårds bibliotek 

upplevs som tryggare, och där fylls kursplatser bättre. Eftersom 

Hässelby gård är ett prioriterat område för Kulturskolan är det 

viktigt att kunna fortsätta erbjuda verksamhet i området, men det 

kan lösas med ett utökat samarbete med skolorna i området och 

med biblioteket. 

 

Kulturförvaltningen föreslår därför att kulturnämnden beslutar att 

säga upp hyresavtalet för Kulturskolans lokal på Hässelby torg 7. 

 

Nämndens behandling av ärendet 

 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordförande Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia Granswed 

m.fl. (M) och Micke Seid m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) föreslår att 

återremittera förslaget till uppsägning av hyresavtalet för 
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kulturskolan Hässelby gård, Hässelby torg 7 och att 

därutöver anföra: 

 

Kulturnämnden ska ha ett väl fungerande och effektivt 

lokalbestånd i syfte att på bästa sätt nå fler med nämndens 

verksamheter. Den aktuella förändringen skulle kunna 

vara en möjlighet till detta. Vad vi nu ser är emellertid en 

situation när nämndens tvingas säga upp lokaler INTE i 

syfte att nå fler och för att utveckla verksamheten utan 

istället i första hand som en budgetregulator för att 

hantera de historiskt omfattande besparingar som 

nämnden nu ställts inför.  

 

I det beslutsunderlag som presenterat bedömer 

kulturförvaltningen ”att förslaget inte har negativa 

konsekvenser för barn på lång sikt”. Vi undrar emellertid 

över konsekvenserna också på kort sig och finner det 

därmed omöjligt att i detta läge ta ställning till det förslag 

som ligger. 

 

3) Ann Mari Engel (V) föreslår att nämnden beslutar att 

avslå förslaget till uppsägning av hyresavtalet för 

kulturskolan Hässelby gård och att därutöver anföra 

följande: 

 

Kulturskolan har en mycket stor betydelse för många barn 

och unga i staden. Under den senaste mandatperioden har 

vi särskilt satsat på att nå fler barn i områden som tidigare 

inte haft så många deltagare. Ett av dessa områden där det 

finns få andra aktiviteter för barn och unga är Hässelby. 

 

Kulturskolans centralt belägna teaterlokal är en viktig 

samlingsplats för områdets barn. Lokalen är byggd för 

denna verksamhet och är unik i och med att den är en 

komplett utrustad teaterlokal. 

 

Förslaget att säga upp lokalen är dåligt grundat. 

Hänvisningen till tidigare trygghetsproblem är vag och 

ordningsproblemen på fritidsgården är såvitt vi vet inte 

längre aktuella. Det finns inget konkret förslag om 

ersättningslokal för kulturskolan, utan det hänvisas till ett 

eventuellt samarbete med närliggande skolor. Det finns 

inga belägg för att detta samarbete skulle kunna fylla 

kulturskolans behov. På inget sätt kan de ersätta den 

befintliga teaterlokalen. Att hänvisa barnen till 

kulturskolan i Bromma och Vällingby framstår också som 



 

Kulturnämnden 2018-12-18 
 

 Sida 17 (25) 

 

  

 

 

 
 

 

Askbykroken 13 

Box 8100 

163 08 Spånga 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

helt orealistiskt, med tanke på att de flesta barn knappast 

har möjlighet att ta sig mellan stadsdelarna och man 

förlorar den viktiga ”hemkänsla” som en närliggande 

lokal erbjuder.  

 

Som en av eleverna uttrycker det i sin vädjan till oss 

politiker att bevara lokalen: ”Jag mår väldigt bra när jag 

är på teatern och om ni väljer att stänga ner verksamheten 

skulle det krossa mångas hjärtan”.  

 

Beslutsgång i delen om återremiss 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) ställer förslaget att återremittera 

ärendet mot att avgöra ärendet vid dagens sammanträde och 

finner att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens 

sammanträde. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) ställer därefter övriga förslag 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förslag från 

Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia Granswed m.fl. (M) och Micke 

Seid m.fl. (MP). 

 
Reservation 

Vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag om återremiss. 

 

Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia 

Granswed m.fl. (M) och Micke Seid m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Samtliga partier i majoriteten önskar att ärendet 

återrapporteras till nämnden i mars. 

 
Ersättaryttrande 

Sofia Lundin (Fi) instämmer i förslag till beslut om återremiss 

från vice ordförande Emilia Bjuggren m.fl. (S). 

 

Ulf Lönnberg (KD) och Pelle Thörnberg (C) instämmer i särskilt 

uttalande från Rasmus Jonlund m.fl. (L), Sophia Granswed m.fl. 

(M) och Micke Seid m.fl. (MP). 
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§ 8 
Årsrapport över kulturförvaltningens arbete med 
skydd av personuppgifter 2018 
Dnr 1.1/2441/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1) Att godkänna kulturförvaltningens årsrapport över 

förvaltningens arbete med skydd av personuppgifter 2018 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-07. 

 

Sammanfattning 

Kulturförvaltningen har sammanställt en rapport för att 

kulturnämnden som personuppgiftsansvarig ska få en uppfattning 

om hur arbetet med skydd av personuppgifter enligt 

dataskyddsförordningen bedrivs inom förvaltningen.  

 

Dataskyddsombudets uppfattning är att förvaltningens 

verksamheter har tagit sig an arbetet med skydd av 

personuppgifter på ett bra sätt. Medvetenheten är mycket god och 

mycket är ordnat, upptaget i åtgärdsplaner eller är på väg in i 

åtgärdsplaner. Alla verksamheter och anställda inom 

förvaltningen ska genomföra stadsledningskontorets 

grundläggande utbildning om dataskyddsförordningen, vilket 

förväntas ge en god grundläggande medvetenhet om 

dataskyddsförordningens krav. 

 

En inventering av alla personuppgiftsbehandlingar genomfördes 

innan dataskyddsförordningen började gälla den 25:e maj 2018 

och nu pågår arbete med att kvalitetssäkra uppgifterna och höja 

kvalitén. Kulturförvaltningen arbetar för att säkerställa att 

personuppgiftsbiträdesavtal finns där så krävs. Bedömningen är 

att alla nödvändiga personuppgiftsbiträdesavtal är undertecknade 

eller på väg att bli undertecknade. Samtycken och avtal för 

personuppgiftsbehandlingar har arbetats om enligt 

dataskyddsförordningens skärpta krav. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) finner att nämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 
Årsrapport över Stadsarkivets arbete med skydd 
av personuppgifter 2018 
Dnr 1.2-16256/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från Stadsarkivet: 

 

1) Att godkänna Stadsarkivet årsrapport över förvaltningens 

arbete med skydd av personuppgifter 2018 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsarkivets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 2018-12-

07. 

 

Sammanfattning 

Efter ett knappt år med dataskyddsförordningen på Stadsarkivet 

kan några slutsatser dras. Genom ett väl grundat arbete med 

utgångspunkt i personuppgiftslagen var Stadsarkivet väl förberett 

inför dataskyddsförordningens skärpta och utökade krav. 

 

De arkiv Stadsarkivet förvarar faller inte under 

dataskyddsförordningen då de lyder under sektorsspecifik 

lagstiftning (arkivlagen). Det innebär att Stadsarkivets hantering 

av arkiven inte behöver förändras med anledning av 

dataskyddsförordningen.  

 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) finner att nämnden beslutar 

enligt Stadsarkivets förslag. 
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§ 10 
Ny referenspersoner till referensgruppen för 
kulturstöd och utvecklingsstöd 
Dnr 6.0/4039/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1) Att godkänna Malin Hüber, Roberto N Peyre och Mattias 

Sköld som nya referenspersoner från januari 2019 

2) Paragrafen justeras omedelbart 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-07. 

 

Sammanfattning 

I syfte att förstärka handläggningen av kultur- och 

utvecklingsstöd har kulturnämnden beslutat om en referensgrupp 

om 10 personer. Referensgruppen har sammantaget en 

konstnärlig och teoretisk expertis inom en bredd av 

konstområden samt andra områden som jämställdhet, barn- och 

ungdomskultur, flerkulturellt perspektiv, internationella 

samarbeten, nationella minoriteter och kulturella och konstnärliga 

innovationer. 

 

Referenspersonerna Elena Wolay, Loulou Cherinet och Erik 

Annerborn avslutar sina uppdrag efter hösten 2018. 

Kulturförvaltningen föreslår att de ersätts av Malin Hüber, 

Roberto N Peyre och Mattias Sköld.  

 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) finner att nämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Sammanträdestider för kulturnämnden 2019 
Dnr 1.1/3501/2018 

Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1. Att fastställa datum för sammanträdestider 2019 enligt 

följande: 

12 februari 

5 mars 

23 april 

28 maj 

18 juni 

27 augusti 

24 september 

22 oktober 

19 november 

10 december 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-07. 

 

Sammanfattning 

Kulturförvaltningen föreslår för 2019 ett schema som omfattar tio 

nämndmöten. Tiderna är framtagna med beaktande av 

stadsledningskontorets tidplan för budget- och uppföljningsarbete 

för år 2019. Enligt tidplanen ska budgetärendena vara 

nämndbehandlade senast följande datum: verksamhetsplanen den 

15 februari, verksamhetsberättelsen den 8 mars, flerårsbudgeten 

den 26 april, tertialrapport 1 den 31 maj, tertialrapport 2 den 27 

september och verksamhetsplan för 2020 den 27 december. 

Hänsyn är också tagen till skolornas lov. 

 

Samtliga sammanträden är på tisdagar och hålls kl. 15.30. 

Möteslokaler meddelas senare. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) finner att nämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag. 

 
 



 

Kulturnämnden 2018-12-18 
 

 Sida 22 (25) 

 

  

 

 

 
 

 

Askbykroken 13 

Box 8100 

163 08 Spånga 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

  



 

Kulturnämnden 2018-12-18 
 

 Sida 23 (25) 

 

  

 

 

 
 

 

Askbykroken 13 

Box 8100 

163 08 Spånga 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

§ 12 
Val av ledamöter till kulturnämndens 
gemensamma råd för funktionshinderfrågor för 
perioden 2019-2022 

Dnr 1.1/4116/2018 

 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar enligt förslag från kulturförvaltningen: 

 

1. Att för sin del i enlighet med HSO Stockholms stads 

nominering utse följande ledamöter till det gemensamma 

funktionshinderrådet: 

 

Louise Lindström Delaktighet, Handlingskraft, 

Rörelsefrihet – 

Stockholmsavdelningen (DHR) 

Gunilla Göran Reumatikerföreningen Stockholm 

(HSO) 

Mia Modig Stockholms Dövas Förening (HSO) 

Anita Odell OCD-föreningen Stockholm (HSO) 

Bertil Orrby Astma- och Allergiföreningen i 

Stockholm (HSO) 

Anne Sjöqvist  Hörselskadades Förening i 

Stockholm (HSO) 

Berit Vikner Synskadades Riksförbund i 

Stockholms stad (SRF) 

 

Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från 

2018-12-11. 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige har beslutat att stadens samtliga nämnder 

och bolag ska ha ett funktionshinderråd knutet till sig. 

Kulturnämnden, Stadsteatern och Skönhetsrådet har ett 

gemensamt råd för funktionshinderfrågor. Enligt instruktion för 

funktionshinderråden (Kfs 2012:2) ska rådet verka som 

rådgivande organ i frågor som har handikappaspekter. Rådet ska 

sammanträda minst sex gånger per år, träffa hela nämnden minst 

en gång per år och presidiet ytterligare minst en gång per år.  

 

Rådets ledamöter väljs för fyra år efter val till 

kommunfullmäktige. Rådets ledamöter ska utses av respektive 

nämnd efter förslag från handikapporganisationerna. Handikapp-

organisationernas samarbetsorgan i Stockholm samordnar 

nomineringarna. Rådet väljer själv ordförande och vice 

ordförande. 
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HSO Stockholms stad nominerade den 24 november 2018 

ledamöter till kulturnämndens, Stadsteatern och Skönhetsrådets 

gemensamma råd för funktionshinderfrågor. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 

Beslutsgång 

Ordförande Rasmus Jonlund (L) finner att nämnden beslutar 

enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 
Information och övriga frågor 

- En skrivelse från vice ordförande Emilia Bjuggren (S), 

Ann Mari Engel (V) och Sofia Lundin (Fi) om att nazister 

aldrig ska bjudas in att sprida sina åsikter genom stadens 

plattformar lämnades in och togs emot för beredning. 

 

- Lennart Ploom berättade om Stadsarkivets nya lokaler i 

Liljeholmen, som planeras att öppna den 1 mars 2019. 

 

- Daniel Forsman sammanfattade kulturförvaltningens 

agerande i samband med programpunkten på Hornstulls 

bibliotek den 22 november, och hur förvaltningen har följt 

upp händelsen. Ordförande Rasmus Jonlund (L) och vice 

ordförande Emilia Bjuggren (S) tackade för redogörelsen. 

 

- Ordförande Rasmus Jonlund (L) tackade nämnden och 

förvaltningarna för den här mandatperioden och sin tid i 

nämnden och önskade nämnden och förvaltningarna god 

jul. Vice ordförande Emilia Bjuggren (S) önskade 

detsamma. 

 

 

 

Vid protokollet, 

Kajsa Rydergård 


